
 
 

Onderwerp:  Verzelfstandiging Van Abbe 

Commissie:  Economie & Mobiliteit 

Datum:  17-11-2015 

Woordvoerder: Ceciel van Stratum 

In ons verkiezingsprogramma stellen wij als VVD dat wij het onderhouden van een museum 

geen kerntaak van de gemeente vinden en wij pleiten voor meer cultureel ondernemerschap. 

Kennelijk heeft Lucie Snoeker – onderzoeksleider verzelfstandiging Van Abbe – ons 

programma goed gelezen. Haar rapport over de verzelfstandiging van het Van Abbe-museum 

opent met precies deze twee argumenten. We zitten dus op één lijn.  

Inmiddels hebben wij cultuur op afstand van de politiek gezet en de Stichting Cultuur 

Eindhoven opgericht. De verzelfstandiging van het Van Abbe past ook goed in deze beweging 

en voorkomt dat het Van Abbe straks een status aparte krijgt tussen de andere culturele 

instellingen in de stad. 

De VVD is niet blind voor het werk dat nog verricht moet worden om tot ontvlechting te komen 

en ook niet blind voor de kosten die gemaakt moeten worden, maar wij spreken ons hierbij 

uit voor verzelfstandiging.  

Dan rest de vraag: welk scenario heeft onze voorkeur? De VVD houdt van duidelijkheid; wij 

zijn niet een partij die om de hete brij heen draait. Wij zijn dus voorstander van ineens 

verzelfstandigen. Dat betekent scenario 1 of scenario 2. Graag horen wij van de wethouder 

welk scenario het beste is op de lange termijn.  

Om die keuze goed te kunnen maken zouden we een goed onderbouwd voorstel willen zien 

en daarin voor scenario 2 onder andere een uitwerking van de drie opties met betrekking tot 

de premies zoals verplicht in de Wet werk en inkomen naar arbeidsvermogen: afdragen, 

reserve opbouwen of verzekeren. Wellicht is een second opinion hier een goede optie. 

Verder kijken wij met belangstelling uit naar de dekkingsvoorstellen.  

Ten slotte nog een vraag aan de wethouder: wij lezen in het rapport dat iedere 

verzelfstandiging maatwerk is. Zo kreeg het Centraal Museum Utrecht van de gemeente een 

grote subsidie om de meerkosten van de verzelfstandiging te dekken. Overweegt de gemeente 

Eindhoven ook zo'n financiële waarborg? En waarom wel of niet? 

 

 

 

 

 

 

(beantwoording wethouder: z.o.z.) 



 
 

Beantwoording wethouder: 

De wethouder constateert dat de meeste partijen in de commissie voorstander zijn van 

verzelfstandiging, maar vindt het niet opportuun om de verzelfstandiging nu uit te voeren. Als 

reden draagt zij aan dat zij geen geld heeft om de verzelfstandiging te bekostigen, en dat er al 

een grote opgave is met de inrichting van de Stichting Cultuur Eindhoven. 

De wethouder wil daarom op termijn verzelfstandigen; zij wil in principe richten op 2020. Dan 

loopt namelijk de nieuwe cyclus vanuit het ministerie van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap. 

Dat is 2020-2023. De wethouder wil dan wel het Van Abbe-museum helemaal 

verzelfstandigen, conform scenario 1. 

De wethouder zegt toe om voor de begroting van 2017 terug te komen met antwoorden op 

alle gestelde vragen, inclusief een dekkingsvoorstel. De suggestie van de PvdA om nu al 

hiervoor te gaan sparen, neemt ze niet over; dat zou effectief onttrekken zijn aan andere 

middelen. 


